

## L'Euro

Translate the following sentences into **English**.

1. Le franc est mort, vive l'euro ! Depuis le 1<sup>er</sup> janvier 2002, la monnaie des Français est la même que celle de onze autres pays membres de l'Union européenne. En effet, ces pays ont décidé il y a quelque temps d'abandonner leur monnaie nationale pour une monnaie unique, l'euro, qui vaut 6.56 francs. L'arrivée de l'euro marque une étape importante dans la construction de l'Union européenne et en plus elle va faciliter la vie des touristes !
2. Depuis le premier janvier, le franc français n'existe plus. Il est remplacé par l'euro, la nouvelle monnaie européenne adoptée par douze des quinze pays de l'Union européenne. Un euro vaut 6.56 francs. Il sera encore possible d'utiliser le franc jusqu'au 17 février 2002. L'euro est donc la monnaie de l'Allemagne, de l'Autriche, de la Belgique, de l'Espagne, de la Finlande, de la Grèce, de l'Irlande, de l'Italie, du Luxembourg, des Pays-Bas et du Portugal. Seuls le Danemark, le Royaume-Uni et la Suède ont décidé de garder leur monnaie pour le moment. Les touristes de la zone euro sont contents. Il n'y a plus de frais de change. Avant, un touriste français qui visitait les onze pays de la zone euro perdait près de 40% de la valeur de son argent en frais de change !
3. Ne touchez pas à notre bonne vieille livre ! Tous nos politiques sont irresponsables : ils n'ont pas pensé aux inconvénients liés au passage à l'euro et au mélange des deux monnaies. Honte à eux ! Mais peut-être qu'il n'est pas trop tard ? Je pousse tous les Britanniques à écrire à leurs députés pour leur demander de supprimer l'euro comme monnaie unique. L'idéal serait que ces messieurs, qui ne pensent qu'à leur image, soient submergés de lettres. Enfin, j'espère que les Britanniques en tiendront compte lors des prochaines élections pourquoi voter pour des gens qui ne respectent pas la Grande Bretagne ?

**The Answer Scheme is on the following page.**

## Answer Scheme

1. The Franc is dead, long live the Euro! Since the 1st of January 2002, the currency of the French is the same as that of the 11 other members of the European Union. In fact, these countries decided several years ago to abandon their national currency for a single currency, the Euro, which is worth 6.56 francs. The arrival of the Euro marks an important stage in the construction of the European Union and in addition it is going to facilitate the life of tourists.
2. Since the 1st of January, the French franc no longer exists. It has been replaced by the Euro; the new European currency adopted by 12 of the 15 countries of the European Union. One Euro is worth 6.56 francs. It will still be possible to use the franc until the 17th February 2002. The Euro is therefore the currency of Germany, Austria, Belgium, Spain, Finland, Greece, Ireland, Italy, Luxembourg, the Netherlands and Portugal. Only Denmark, the UK and Sweden have decided to keep their currency for the moment. Tourists of the Euro zone are happy. There are no longer any commissions fees. In the past, a French tourist who was visiting the 11 countries of the Euro Zone, used to lose nearly 40% of the value of his money in commission fees.
3. Hands off our good old pound! All our politicians are irresponsible: they haven't thought of the inconveniences linked to the change to the Euro and the mingling of the two currencies. Shame on them! But perhaps it isn't too late? I urge all British people to write to their MPs to ask them to suppress the Euro as a single currency. The ideal would be for these gentlemen, who only think of their image to be inundated with letter. Finally, I hope that the British people will who have no respect for Great Britain?

# COPYRIGHT NOTICE

This document and its contents are copyright of Lynch York Ltd

©2021 Language Learning Scotland

All rights reserved.

The logo for Lynch York, featuring the words "LYNCH YORK" in a bold, white, sans-serif font centered within a solid dark blue rectangular background.

**LYNCH YORK**